
Koulun järjestyssäännöt – Selkokielinen ohjeistus  

 

1. Miksi säännöt ovat olemassa? 

Säännöt auttavat pitämään koulun turvallisena ja viihtyisänä. Ne tukevat oppimista ja kaikkien 
hyvinvointia. 

 

2. Oppilaan oikeudet 

• Saat käydä koulua turvallisessa ympäristössä. 

• Sinua kohdellaan tasapuolisesti. 

• Sinulla on oikeus yksityisyyteen ja koskemattomuuteen. 

Oppilaan velvollisuudet 

• Osallistut opetukseen ja teet tehtävät. 

• Käyttäydyt asiallisesti ja ystävällisesti. 

• Olet vastuussa sanoistasi ja teoistasi. 

 

3. Hyvä käytös ja turvallisuus 

• Tervehdi, kiitä ja auta. Käytä kohteliasta kieltä. 

• Anna muille työrauha. 

• Tule tunnille ajoissa ja ota tarvittavat välineet mukaan. 

• Pukeudu sään ja tilanteen mukaan. 

• Älä kiusaa. Ilmoita kiusaamisesta aikuiselle.* 

*Kiusaaminen tarkoittaa, että joku tekee toiselle pahaa tahallaan. Se voi olla ilkeitä sanoja, nimittelyä, 

tönimistä, ryhmän ulkopuolelle jättämistä tai kiusaamista netissä. Kiusaaminen on aina väärin ja siitä 

pitää kertoa aikuiselle. 

 

 

4. Liikkuminen ja oleskelu 

• Välitunnilla pysy koulun alueella. 

• Liiku sisällä rauhallisesti. 

• Ole reilu kaveri leikeissä ja peleissä. 

• Säilytä pyörät ja kulkuvälineet niille varatulla paikalla. 



• Käytä pyöräilykypärää ja heijastinta. 

• Lähde kotimatkalle heti koulupäivän päätyttyä.  

 

5. Siisteys ja omaisuus 

• Pidä koulu siistinä. Älä roskaa. 

• Huolehdi omista ja koulun tavaroista. 

• Älä ota luvatta toisen omaisuutta. 

 

6. Puhelimet ja laitteet 

• Älä käytä puhelinta tunnilla ilman opettajan lupaa. 

• Säilytä puhelin repussa tai laukussa koko koulupäivän ajan. 

• Saat soittaa hätänumeroon aina. 

• Opettaja voi ottaa laitteen pois, jos se häiritsee. Saat sen takaisin päivän lopussa. 

• Koulu ei vastaa kadonneesta tai rikkoutuneesta laitteesta. 

Tietokoneet ja some 

• Käytä koulun laitteita vain koulutehtäviin. 

• Kuvaa vain luvan antaneita henkilöitä. 

• Älä jaa kuvia, videoita tai äänitteitä ilman lupaa. 

• Älä kopioi tekstiä tai kuvia ilman lähteen mainintaa. 

 

7. Päihteet ja vaaralliset esineet 

• Kouluun ei saa tuoda eikä koulussa saa käyttää alkoholia, tupakkatuotteita, nuuskaa, 
nikotiinipusseja, huumeita, aseita tai muita vaarallisia esineitä. 

 

8. Jos rikot sääntöjä 

Seuraamuksia voivat olla: 

• Kasvatuskeskustelu 

• Jälki-istunto 

• Poistaminen tunnilta tai tilasta 

• Kotitehtävien tekeminen 



• Siivous 

• Kirjallinen varoitus 

• Määräaikainen erottaminen 

 
Opettajan ja rehtorin oikeudet ja velvollisuudet 

• Opettaja ja rehtori voivat tarkistaa oppilaan tavarat ja ottaa pois vaaralliset esineet tai aineet. 

• Tarvittaessa he voivat käyttää voimakeinoja, jos tilanne vaatii. 
 
Jos koulussa tai koulumatkalla tapahtuu häirintää, kiusaamista tai väkivaltaa, opettajan ja 
rehtorin täytyy kertoa siitä sekä tekijän että kohteen huoltajalle. 

 

 

 

Säännöt koskevat myös retkiä ja koulun ulkopuolisia tilaisuuksia. 

 


